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Inleiding 

Tijdens de algemene beschouwingen van vorig jaar november heeft de gemeenteraad de 

kaders vastgesteld waarbinnen de forse bezuinigingen waar onze gemeente voor staat 

gevonden moeten worden. In november hebben we het ook al aangegeven, maar de 

bezuinigingsronde waar we nu voor staan kent een ongekende omvang voor onze 

gemeente. Naast het structurele tekort op de begroting dreigt ook nog een forse korting 

op het gemeentefonds. Helaas is nu nog steeds niet duidelijk hoe groot deze korting zal 

zijn. We kunnen derhalve niet anders dan blijven uitgaan van het meest slechte scenario 

en een bezuinigingsplan vaststellen van ruim 6 miljoen euro. Maar daarmee zijn we er 

nog niet. Ook het nieuwe kabinet wil nog een aantal taken gaan decentraliseren. 

Gemeenten krijgen er nieuwe taken bij. Echter het geld dat nodig is voor de uitvoering 

wordt er niet bijgelegd.  

De behandeling van de voorjaarsnota 2011 gaat samen met het vaststellen van de 

perspectiefnota 2012-2015. De opzet heeft het karakter van algemene beschouwingen. 

De voorliggende bijdrage van de PvdA behandelt zowel de voorjaarsnota 2011 en de 

Perspectiefnota 2012-2015. Onze bijdrage is in twee delen opgezet. Het eerste deel 

behandelt de Voorjaarsnota 2011 en het tweede deel behandelt de Perspectiefnota 2012-

2015. 

In de Voorjaarsnota wordt ingegaan op de ontwikkelingen van het lopende jaar, de 

Perspectiefnota wordt invulling gegeven aan de ombuigingen vanaf 2012. 
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Voorjaarsnota 2011 

Ruim een half jaar geleden heeft de gemeenteraad tijdens de algemene beschouwingen 

de begroting 2011 inclusief het ombuigingsplan vastgesteld. Bij deze vaststelling sloot de 

begroting 2011 nagenoeg. Nog geen maand later werd de begroting al negatief 

bijgesteld. In korte tijd veranderde de begroting 2011 van nagenoeg sluitend naar een 

begroting met een tekort van ruim 1,3 miljoen euro. Ook de voorjaarsnota laat een 

verdere verslechtering zien van onze begroting. Het tekort na de verwerking van de 

voorjaarsnota bedraagt nu bijna 2,7 miljoen euro. De PvdA maakt zich zorgen over dit 

tekort. Natuurlijk zijn er goede verklaringen voor het tekort, maar dat neemt niet weg 

dat we zomaar akkoord willen gaan met dit resultaat. Als gevolg van het slechte 

begrotingsresultaat duikt onze algemene reserve onder de door de raad vastgestelde 8 

miljoen euro. De PvdA is van mening dat onze reserve in 2011 weer op orde gebracht 

moet worden. We komen hier bij de behandeling van de Perspectiefnota 2012-2015 op 

terug.  

 

Voor de behandeling van de voorjaarsnota volgen wij de programma’s zoals deze zijn 

opgenomen in de voorjaarsnota. 
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Programma 1 Welzijn en Zorg 

In het kader van de ontwikkeling van wijkvisies, het WMO-beleid en de toenemende 

veranderende vraag in wijken en dorpen wordt ingezet op een nieuwe manier van werken 

van het welzijnswerk. Hiertoe wordt aangesloten bij Welzijn Nieuwe Stijl. Samen met de 

VNG wordt nu onderzocht hoe een pilot hiertoe vorm gegeven kan worden. Doordat de 

looptijd van de pilot langer is dan de looptijd van de huidige kadernota wordt door het 

college voorgesteld om de looptijd van de kadernota welzijnsvoorzieningen met een jaar 

te verlengen. De PvdA fractie kan zich hier goed in vinden. 

 

Het is vaker gezegd in deze raad dat vrijwilligers het cement van onze samenleving zijn. 

Vrijwilligers op alle terreinen maken het verschil. Het is goed te constateren dat de 

vrijwilligersavond een groot succes was. Zeker nu de zorg behoefte meer en meer 

verschuift richting de informele zorg zal er steeds grotere vraag zijn naar vrijwilligers. Wij 

spreken grote waardering uit voor al het goede werk wat onze vrijwilligers mogelijk 

maken. 

 

De WMO blijft een zorgenkindje. Het collectief vervoer laat nu een overschrijding zien. De 

kanteling moet ervoor zorgen dat we meer grip gaan krijgen op het geheel van WMO 

voorzieningen. Bij de paragraaf WMO komen we hierop terug. 

 

De wijkaanpak is nu vrijwel gemeentedekkend. Op het centrum van Stadskanaal na heeft 

nu elke wijk of buurt een vorm van wijkraad. De PvdA fractie is hier blij mee. Wel hebben 

we nog vragen of de wijkraden werken. Worden ze gedragen door de wijk of buurt en 

zijn onze inwoners wel genoeg bekend met het werk van de wijkraden. Daarnaast is de 

PvdA fractie nieuwsgierig over de resultaten en de kosten van de wijkaanpak. Hoe loopt 

het project? Graag willen we het college uitnodigen om ons in een bijzondere 

bijeenkomst na de zomer bij te praten over de ontwikkelingen, de resultaten enz. 

 

 

Programma 2 Wonen en Voorzieningen 

Op verschillende plaatsen in onze gemeente kunnen nieuwbouwprojecten worden 

afgerond door het inrichten van de omgeving. Hierbij wordt ook meteen het hemelwater 

van het vuilwater gescheiden. Een prima ontwikkeling waar de leefbaarheid van onze 

gemeente bij gebaat is. 

 

Kunst op straat geeft kleur aan de omgeving. We zijn als PvdA fractie dan ook benieuwd 

naar de uitwerking van het project Kunst in het Centrum. Voor een budget van 50.000 

euro moet er aansprekende kunst in het centrum van Stadkanaal toegevoegd kunnen 

worden. 

 

Het kunstwerk “De Diamant” in Onstwedde is vernield. De PvdA fractie betreurt dat dit 

soort vernielingen voorkomen. Dit gaat altijd gepaard met kosten, maar ook met 

frustratie. Helaas was het niet de eerste keer dat het kunstwerk is beschadigd. De PvdA 

fractie is van mening dat de plaatsing op de rotonde Kampweg-Dorpsstraat-Luringstraat 

een mooie plek is voor dit bijzondere kunstwerk. Wij willen dan ook pleiten dat het 

kunstwerk weer teruggeplaatst wordt op het onderstel dat nog op de rotonde staat. 

Verplaatsen omdat het kunstwerk al eerder slachtoffer is geworden van vandalen is voor 

de PvdA niet de juiste weg. We hopen dat de kunstenaar in staat is het kunstwerk meer 

hufterproof te maken. 
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In het kader van legionella bestrijding moeten er beheersplannen en logboeken worden 

opgesteld. Daarnaast moeten leidingen vaker worden gespoeld. Het college geeft aan dat 

de werkzaamheden zoveel mogelijk in eigen beheer plaatsvinden. Dit lijkt ons logisch. 

We vragen ons echter af, waarom er ook nog derden ingezet moeten worden? 

 

 

Programma 3 Jeugd en Educatie 

Dit jaar zal gestart worden met de deelname aan de combinatiefunctie regeling. De 

regeling wordt uitgevoerd door Stichting Welstad. We zien de evaluatie in het eerste 

kwartaal van 2013 tegemoet. 

 

De gemeenteraad heeft vorig jaar ingestemd met het verbeteren van het binnenklimaat 

van scholen. Hiervoor zal een deel van het budget voor duurzaamheidsmaatregelen 

ingezet worden. We constateren nu dat door een foute inschatting van de kosten het 

werk maar gedeeltelijk is uitgevoerd. De PvdA vindt een goed binnenklimaat van scholen 

erg belangrijk. Kan het college aangeven wat de gevolgen zijn voor het binnenklimaat 

van de scholen waar niet alle maatregelen zijn uitgevoerd? En ziet het college nog 

mogelijkheden, indien nodig, om deze maatregelen alsnog te realiseren. 

 

 

Programma 4 Economie en Arbeidsmarkt 

Het grote aantal bijstandsgerechtigden blijft de PvdA zorgen baren. We beseffen hoe 

lastig het is om hier als college grip op te krijgen. Voorop moet staan dat mensen zo snel 

mogelijk weer aan het werk komen. Om dit te realiseren is wat de PvdA betreft alle 

creativiteit mogelijk en nodig. Wel moet het gaan om “echt werk” en niet om 

“oneigenlijk” werk. Constant wordt het model van de gemeente Vlagtwedde benoemd. 

Ook onze premier Mark Rutte denkt dat het ei van Columbus in Vlagtwedde ligt. De PvdA 

fractie hoort ook andere signalen. Graag willen we het college uitnodigen om de raad in 

een bijzondere bijeenkomst bij te praten over het model Vlagtwedde, wat daar de voor’s 

en tegen’s van zijn en hoe het model Stadskanaal in elkaar zit en hoe we hier van elkaar 

kunnen leren. We vragen het college dit in het derde kwartaal van dit jaar te 

organiseren. 

 

Tijdens de begrotingsbehandeling heeft de raad voor 2011 aangegeven geen ingreep te 

willen doen in de voorzieningen voor de minima. In de perspectiefnota komt het college 

met een structurele doorrekening, bij de perspectiefnota komen we hierop terug. 

 

Binnen het sociale werkvoorzieningschap wordt maar weer eens duidelijk hoe a-sociaal 

het beleid van ons huidige rechtse kabinet kan zijn. Enorme bezuinigingen op de sociale 

werkvoorziening kan niet anders uitgelegd worden dan dat de kwetsbare groepen in onze 

samenleving “gepakt” worden. De PvdA betreurt dit beleid ten zeerste. We zijn ook erg 

benieuwd hoe de fracties van de VVD en het CDA in onze raad over deze bezuiniging 

denken? 

De WEDEKA krijgt een forse korting van ruim 1,1 miljoen euro voor haar kiezen. Dat dit 

op termijn, wanneer de reserves zijn verdampt, gevolgen heeft voor de mensen die bij 

de WEDEKA werken moge duidelijk zijn. De PvdA maakt zich grote zorgen over de 

toekomst van deze mensen. Wij geloven niet in de verwachtingen van het kabinet dat 

een groot deel van deze mensen toe te leiden zal zijn naar een reguliere baan. Als we 

dan ook nog rekening houden met feit dat onze regio procentueel een grotere groep 
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mensen in de sociale werkvoorzieningen werkzaam heeft, zullen de gevolgen niet te 

overzien zijn. Alertheid is hier geboden! De PvdA fractie hoopt dat huidige kabinet op tijd 

het licht zal zien en de maatregelen beperkt. Wellicht kunnen de CDA en de VVD fractie 

in deze raad hier hun steentje aan bijdragen richting hun partijgenoten in de Tweede 

Kamer. Hierop aanhakend zal op 8 juni de definitieve stemming zijn over het 

bestuursakkoord tussen de VNG, het IPO en de Rijksoverheid. In dit bestuursakkoord zijn 

onder andere afspraken gemaakt over het wegbezuinigen van arbeidsplaatsen in de 

sociale werkvoorziening, maar ook over ingrepen in de Wajong en bijstand. Over dit 

bestuursakkoord is landelijk veel commotie in gemeenteland ontstaan. De PvdA fractie is 

van mening dat de gevolgen van het bestuursakkoord zo groot zijn voor onze inwoners 

die het treft, maar ook voor ons als gemeente gelet op de decentralisering dat wij van 

mening zijn dat Stadskanaal tegen dit bestuursakkoord moet stemmen. De PvdA fractie 

wil hiervoor een motie indienen. 

 

Ook het participatiebudget wordt door het rijksbeleid geraakt. Gelukkig kunnen we dit in 

onze gemeente goed opvangen. Toch blijft het vreemd dat een kabinet die hoog inzet op 

inburgering en de regels hieromtrent verscherpt, juist op het budget voor inburgering 

bezuinigt! 

 

Het is een goed teken dat de laatste tranche van het reddingsbudget aan de STAR is over 

gemaakt. Dit houdt in dat bestuur en financiën van de STAR weer op orde zijn. De PvdA 

is hier blij mee, omdat wij vinden dat de STAR een belangrijke toeristische attractie van 

onze gemeente is. Wij zien dan ook uit naar de informatie die het college de raad gaat 

verstrekken over de huidige gang van zaken bij de STAR. 

 

 

Programma 5 Ruimte en Milieu 

Er wordt een voorstel gedaan om 149.000 euro uit het duurzaamheidsfonds te halen. Dit 

geld zal worden aangewend voor de afronding van een aantal projecten. De PvdA vraagt 

zich af waarvoor het geld aangewend wordt voor het thema windenergie? 

 

Er wordt voorgesteld om een structuurvisie voor Westerwolde op te stellen. De kosten 

voor Stadskanaal bedragen 30.000 euro. De PvdA fractie vraagt zich af in hoeverre we 

nog de verplichting hebben voor het opstellen van deze structuurvisie nu we ook al onze 

toekomstvisie etc hebben herijkt. Indien er geen verplichting is vinden wij dat we 

voorlopig geen structuurvisie moeten opstellen. 

 

 

Programma 6 Bestuur en Dienstverlening 

In het kader van de personeelskosten wordt voorgesteld om het personeelsbudget voor 

2011 met 400.000 euro te verhogen. In de beantwoording van de technische vragen 

geeft u een aantal redenen aan waarom het college 400.000 euro extra nodig heeft. De 

PvdA fractie kan voor dit jaar instemmen met deze extra middelen, echter de PvdA 

fractie is van mening dat er voor eens en altijd duidelijk beleid moet komen over het 

personeelsbeleid van de gemeente. Het jaarlijks achteraf extra financiering bijleggen 

moet beperkt blijven tot incidenten. De PvdA fractie wil voorstellen dat het college de 

raad informeert over het personeelsbeleid en hierover afspraken maakt, wij maken ons 

zorgen over het personeelsbeleid. Het duurt bijvoorbeeld te lang voordat openstaande 

vacatures binnen het management (definitief) zijn ingevuld. De PvdA wil voor het 

zomerreces een plan van aanpak van het college hoe op zeer korte termijn de 
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openstaande managementvacatures worden ingevuld en na het zomerreces willen wij 

met het college in gesprek over het personeelsbeleid. 

 

Een ander punt waar we voor de zomer duidelijkheid over willen hebben is de 

kostenverdeling van inzet van de ambtenaren tussen de gemeente Stadskanaal en 

Vlagtwedde. Wij willen inzichtelijk hebben hoeveel ambtenaren uren aan werkzaamheden 

voor Vlagtwedde verrichten en hoeveel werk er vanuit Vlagtwedde voor Stadskanaal 

wordt verricht. Daarnaast willen we inzichtelijk hebben hoe de kostenverdeling is 

geregeld.  

 

 

Paragraaf WMO 

Ook nu weer laat de WMO een kostenstijging zien. Ook ten opzichte van de laatste cijfers 

van 2010 is wederom een stijging in het aantal cliënten en een stijging in de gemiddelde 

zorguren waar te nemen (Het aantal cliënten dat gebruik is gaan maken van Zorg in 

Natura en van de Persoonsgebonden budgetten is wederom in 2011 gestegen.).  Ook het 

Collectieve vervoer laat een forse stijging zien. In maart dit jaar zijn er korte termijn 

maatregelen aangekondigd. De PvdA wil dat ingrepen in de WMO zorgvuldig 

plaatsvinden, maar wij vragen ons wel af hoe het mogelijk is dat er nog steeds een 

toename is. De PvdA fractie is van mening dat er vanaf nu meer sturing moet komen op 

de overschrijdingen van de WMO budgetten. Ook de invoering van de korte termijn 

maatregelen vraagt om een strakke sturing en monitoring. Wij vragen het college hoe dit 

invulling gaat krijgen. 

 

Het is van belang dat we de ervaringen die we nu hebben opgedaan met de WMO goed 

gaan vastleggen. De lessons learned moeten goed in de organisatie landen. Zeker de 

lessons over het beheersaspect van nieuw beleid en hoe dat nieuwe beleid in een PDCA 

cyclus moet worden ingebed moet naar de mening van de PvdA aandacht krijgen. Zeker 

nu er meer beleid, zoals de jeugdzorg, richting de gemeente komt. Een professionele 

beheersorganisatie is nodig om risico’s van uit de pan rijzende kosten te vermijden. We 

verwachten van het college nog dit jaar een plan van aanpak over risicobeheersing.  

 

 

Financiële beschouwingen 

De PvdA fractie maakt zich zorgen over de financiële situatie van onze gemeente. Het 

tekort voor het jaar 2011 loopt op naar ruim 2,6 miljoen euro. Onze algemene reserve is 

inmiddels gedaald tot onder het minimum van 8 miljoen. Het kan niet zo zijn dat onze 

algemene reserve nog verder daalt. We hebben al aangegeven dat we in 2011 het niveau 

van onze algemene reserve weer op 8 miljoen willen hebben. Iedere meevaller moet wat 

ons betreft direct toegevoegd worden aan de algemene reserve. Ruimte voor nieuw 

beleid is er nu niet. Ook na het sluiten van het boekjaar 2011 wil de PvdA fractie een 

algemene reserve hebben van 8 miljoen. Mocht dit niet haalbaar zijn dan verwachten we 

van het college na de zomer vakantie aanvullende maatregelen om dit alsnog mogelijk te 

maken. Onder voorbehoud van de beantwoording op bovenstaande punten en met 

inachtneming dat onze algemene reserve na het sluiten van het boekjaar 2011 op 8 

miljoen euro staat kunnen wij instemmen met de Voorjaarsnota 2011. 

 

Op basis van een aanvullende memo weten we nu dat de algemene reserve bijna weer 

op niveau zal zijn. Dat neemt niet weg dat we het einde van het jaar nog niet hebben 

bereikt. We verwachten waakzaamheid van het college en vroegtijdige actie. We gaan 
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ervan uit dat het college de resterende 300.000 euro ook nog weet toe te leiden naar de 

algemene reserve alvorens het jaar 2011 wordt afgesloten. 
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Perspectiefnota 2012-2015 

Het financiële perspectief van onze gemeente ziet er niet rooskleurig uit. In onze bijdrage 

van de voorjaarsnota hebben we dat al aangegeven. Ook in de perspectiefnota wordt 

duidelijk aangegeven dat we met onze algemene reserve onder de 8 miljoen euro duiken. 

Na de nabetaling van de escrow van Essent bedraagt de algemene reserve nog 7,7 

miljoen euro. Zoals bij de voorjaarsnota al aangegeven vind de PvdA fractie dit 

onacceptabel. 

De bezuinigingen in de perspectiefnota zijn voor meer dan de helft nodig voor het op 

orde brengen van onze huidige meerjarenraming. De PvdA is van mening dat we hier 

alles op alles moeten zetten om uitgaven en inkomsten weer in balans te krijgen. Bij het 

vaststellen van de algemene beschouwingen hebben wij aangegeven onze voorzieningen 

op orde te willen houden. We hebben toen geopperd om ook te kijken naar de 

inkomstenkant. Hier hebben we geen meerderheid voor gekregen, maar gelet op de 

omvang van onze tekorten vindt de PvdA het reëel dat nogmaals naar de OZB moet 

worden gekeken. Met weinig effect voor onze inwoners kunnen door de OZB een aantal 

procenten te verhogen de impact op onze voorzieningen beperken. Ook na een dergelijke 

verhoging blijft de gemeente Stadskanaal nog één van de goedkopere gemeenten in 

onze regio. We nodigen het college uit om voor het jaar 2012 en verder met voorstellen 

te komen om de OZB nogmaals met 3% te verhogen. 

 

Naast de onbalans in onze huidige begroting en de dreiging van mogelijke bezuinigingen 

door het rijk hebben we nog een derde uitdaging, namelijk de decentralisaties. Ook hier 

lopen we als gemeente grote risico’s. We zullen dus keuzes moeten maken en we moeten 

ons financieel goed voorbereiden, we moeten dus buffers maken. Ook dit pleit voor een 

extra verhoging van onze OZB. 

 

Uitgangspunten begroting 2012 

Er wordt aangegeven dat vier personen boventallig zijn en hun salariskosten zitten niet in 

het formatieplan. Als personeel boventallig is houdt dat in dat ze voor de uit te voeren 

werkzaamheden binnen de organisatie niet meer nodig zijn. De PvdA is tegen gedwongen 

ontslagen, maar is wel van mening dat er binnen een organisatie zo snel mogelijk 

oplossingen voor boventallig personeel moet komen. Graag hierop een reactie van het 

college. 

Een van de grote bezuinigingen in het ombuigingsplan komt voort uit een bezuiniging op 

de bedrijfsvoering. We zijn verbaasd dat het college nu een voorstel doet om het 

personeelsbudget te verhogen op het maximale salarisniveau verhoogd met één 

uitloopperiodiek. Deze problematiek was vorig jaar november toch ook al bekend? We 

hebben het hier wel over 290.000 euro. De bezuiniging van 1,4 miljoen heeft dan niet 

meer het effect wat is beoogd. De 1,4 miljoen moet derhalve met de voorgestelde 

stijging worden verhoogd. Ook in paragraaf 6 wil het college een voorstel doen om een 

eerdere taakstelling van 350.000 euro (moet zijn 188.000 euro) in de opgaaf van 1,4 

miljoen onder te brengen. Op deze manier wordt het effect van de bezuiniging nog 

geringer. 
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Nieuw Beleid 

 

Programma 2 Wonen en Voorzieningen 

Het Noorderpoort heeft ver gevorderde plannen om een school te bouwen in het 

sportgebied het Pagedal. Als gevolg van deze bouw moeten waarschijnlijk het korfbalveld 

en een oefenveld voor voetbal worden verplaatst. Samen met de realisatie van de school 

kunnen we hier een aantal sportclubs vestigen. De PvdA vind dit een prima ontwikkeling 

dat het onderzoeken waard is. Wel moeten we zo reëel zijn dat het nu niet de tijd is om 

grote investeringen aan te gaan. Graag laten wij ons tussentijds informeren over de 

financiële kaders die nodig zijn voor de realisatie van dit project, zodat we in een vroeg 

stadium kunnen aangeven of dit een begaanbare weg is of dat deze unieke kans als 

gevolg van de financiële kaders geen doorgang kan vinden. 

 

Over de servicelijn van onze gemeente heeft de PvdA fractie jaren op rij iets gezegd. 

Meestal was dat niet positief. Dit jaar gaan we dat niet doen, hetgeen niet inhoudt dat wij 

van mening zijn dat de servicelijn goed functioneert. Echter sinds kort bestaat er voor de 

mobiele telefoons een app “buitenbeter” genaamd. Middels deze app kan een inwoner 

simpel via zijn mobiele telefoon een probleem in de openbare ruimte melden bij de 

gemeente. Een inwoner loopt op straat en ziet een gat in de weg. Hij maakt hiervan met 

zijn mobiel een foto en stuurt middels de app deze naar de gemeente. Ook de locatie 

wordt door de app meegezonden. De gemeente kan meteen beoordelen of actie nodig is. 

Graag willen wij geïnformeerd worden of het een aanvulling op de servicelijn van de 

gemeente Stadskanaal kan zijn. Buiten beter is te vinden op www.buitenbeter.nl. 

 

 

Programma 4 Economie en Arbeidsmarkt 

Tijdens de algemene beschouwingen 2011 heeft de PvdA fractie duidelijk aangegeven dat 

we de minima tijdens de bezuinigingen willen ontzien. Dat geldt voor de PvdA fractie niet 

alleen voor 2011 maar ook voor de komende jaren. Juist deze groep mensen wordt door 

het kabinet Rutte 1 al hard genoeg getroffen. De dreiging om de groep minima in te 

perken zien wij dan ook als een zeer ongelukkige en asociale maatregel. De opgestelde 

scenario’s kunnen geen instemming verwachten van de PvdA fractie. Het college komt 

zelf met een aantal aanpassingen. Het oprekken van de referte-eis is wat de PvdA fractie 

betreft geen begaanbare weg. Voorzieningen moeten meteen open staan indien iemand 

in de doelgroep valt. Zeker als het zaken betreft voor een collectieve 

ziektekostenverzekering, regeling Chronisch zieken, Gehandicapten en ouderen en 

natuurlijk moet het sociale participatiefonds open staan (echter kunnen we ons 

voorstellen dat hier wel een inkomenstoets plaatsvindt over meerdere maanden). 

Wat betreft de PC regeling zijn wij van mening dat het eens per vijf jaar verstrekken van 

een PC minimaal is. Echter zijn wij geen experts.  Zeven jaar vinden wij toch wel een 

lange periode? Als we richting de zeven jaar termijn gaan, vindt de PvdA fractie wel dat 

er een hardheidsclausule moet komen voor PC’s die binnen de termijn van zeven jaar de 

geest geven. 

Bij het voorstel voor wat betreft de witgoedregeling kunnen wij ons voorstellen om dit 

verder op te trekken. Hiermee kan de PvdA fractie instemmen. Wel onder de voorwaarde 

dat indien er buiten eigen schuld om geen werkende wasmachine of koelkast meer is er 

een hardheidsclausule in werking treedt. 
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Het verlengen van de referte-eis voor de bijzondere bijstand lijkt ons geen goed idee en 

kan de goedkeuring van de PvdA niet verwachten. 

 

 

Programma 6 Bestuur en Dienstverlening 

De PvdA fractie is nog niet geheel overtuigd van de meerwaarde van burgernet. Het 

systeem moet naar onze mening nog verder worden ontwikkeld. Gelet op de financiële 

situatie van de gemeente willen wij met de invoering hiervan wachten. 
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Ombuigingen 

In november vorig jaar heeft de gemeenteraad de kaders voor de bezuinigingen 

vastgesteld. Bij de behandeling van de voorjaarsnota zal het college met een uitwerking 

komen. Het verbaast de PvdA fractie dat er nog openstaande posten zijn. Denk aan de 

bezuiniging op de Muziekschool en Bibliotheek. We hadden hier na maanden van 

voorbereiding concrete voorstellen verwacht. Wellicht nog niet geheel volmaakt maar een 

goede aanzet had er moeten liggen. Gelet op de ernst van onze financiële situatie 

hadden we dat als raad ook mogen verwachten. We zijn van mening dat zeker voor het 

deel van de Muziekschool en de Bibliotheek het college hier een opdracht heeft laten 

liggen. De PvdA fractie is van mening dat het college dit moet uitleggen. 

 

Verder vindt de PvdA fractie het bijzonder jammer dat we nu nog niet weten waar we 

financieel aan toe zijn wat betreft de bezuiniging. Regeren is vooruit zien, maar het wordt 

er zo niet eenvoudiger op. We zijn dan ook genoodzaakt om het slechtste scenario uit te 

werken.  

Aangezien in de totale bezuinigingsopgaaf nog wijzingen kunnen optreden is de PvdA van 

mening dat bij gewijzigde uitgangspunten het College terug komt naar de raad over de 

uitwerking van de bezuinigingen. Als de taakstelling minder is dan verwacht moet de 

raad de nieuwe kaders stellen. Zodra de rijksbezuiniging bekend is verwachten wij 

hierover een discussie in de gemeenteraad. Graag hierover een duidelijke toezegging van 

het college! 
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Programma 1 Welzijn en Zorg 

Binnen dit programma is de totale bezuiniging op het welzijnswerk van welstad 

opgenomen. Bezuinigen op welzijnsbeleid kan niet zomaar. Je raakt hier de wortels van 

de samenleving. Uiterste zorgvuldigheid is derhalve gewenst. Hier geldt zeker dat je goed 

overwogen de bezuiniging moet afwegen. Afbreken betekent meestal dat je het niet zo 

gemakkelijk weer kunt herstellen. Ingrepen zullen er toe leiden dat de zorg verschuift 

van formele naar informele zorg. Er zal een nog groter beroep gedaan worden op 

vrijwilligers. We moeten er op bedacht zijn dat het beroep op vrijwilligers ook zijn 

grenzen kent.  

 

Peuterspeelzaalwerk is belangrijk voor de ontwikkeling van peuters, maar maakt het ook 

mogelijk dat ouders maatschappelijk actief kunnen blijven. Het opsplitsen van het 

peuterspeelzaalwerk is een creatieve oplossing om de impact van de bezuiniging op het 

peuterspeelzaalwerk te voorkomen. Wil je hier een aanzienlijke bezuiniging realiseren 

dan is een creatieve blik nodig. Het college vindt de gekozen oplossing een niet 

begaanbare weg. Maar voor de PvdA is het voorgestelde het verder onderzoeken waard, 

echter het teruggaan naar vier locaties is wat ons betreft ook een brug te ver. Het 

voorstel van het college is wat ons betreft weinig creatief. Het sluiten van twee locaties 

levert 36.000 euro op. Echter zijn de genoemde afhankelijkheden voor de PvdA dusdanig 

dat wij geen geloof hebben in de bezuiniging van 36.000 euro. Het is dan ook maar de 

vraag hoeveel de daadwerkelijke bezuiniging zal zijn. De PvdA fractie is van mening dat 

de peuterspeelzalen niet gesloten moeten worden. Echter in de beantwoording van de 

technische vragen blijkt dat het openhouden van de opvang van peuters in de parkwijk 

een investering van 120.000 euro met zich mee zal brengen. Graag willen wij een 

onderbouwing zien waaruit een dergelijke investering blijkt. Alvorens met deze 

bezuiniging in te stemmen willen wij een aanvullend voorstel van het college ontvangen. 

 

Ook de PvdA steunt, net als het college, de stelling dat binnen het welzijnswerk beter 

bezuinigd kan worden op de stenen dan op de dienstverlening. De PvdA fractie 

ondersteunt dan ook de visie voor het afstoten van de Trekschuit. Het afstoten van de 

Stobbe vindt de PvdA fractie het onderzoeken waard. Echter beseffen we dat qua 

gemeentelijke gebouwen de Stobbe de betere is in Cereswijk. De PvdA fractie dringt er 

dan ook op aan om een onderzoek te doen naar het mogelijk clusteren van activiteiten 

die nu in de verschillende gemeentelijke gebouwen plaatsvinden. De activiteiten van 

Welstad die nu uitgevoerd worden in de Stobbe moeten naar onze mening behouden 

blijven. 

 

De voorstellen op het ouderenwerk kunnen we ondersteunen. Zeker omdat binnen de 

WMO een deel van de taken zal worden gecompenseerd. Wel moeten we de mogelijke 

negatieve effecten goed in gaten houden. Hier ligt een taak voor het college. 

 

In het deel over de voorjaarsnota hebben wel al stil gestaan bij de WMO. Met name de 

monitoring hebben we toen benoemd. Nu staan we stil bij de dienstverlening. Tijdens de 

algemene beschouwingen heeft de gemeenteraad besloten de uitgaven voor de WMO 

terug te dringen tot de hoogte van de rijksuitkering. De PvdA heeft hiermee ingestemd. 

Nadat we de kaders voor de bezuiniging hebben vastgesteld is de overschrijding alleen 

maar toegenomen. De bezuinigingsopgaaf is derhalve met tonnen toegenomen als we 

vast blijven houden aan het kader “terug naar de rijksuitkering”. In maart heeft het 
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college een aantal korte termijn maatregelen voorgesteld die uiteindelijk 1,1 miljoen euro 

op moeten leveren. De PvdA fractie worstelt enorm met deze bezuiniging. Gelet op de 

enorme bezuiniging die is voorgesteld zijn wij nog niet overtuigd of iedereen de zorg blijft 

ontvangen die nodig is. De PvdA zal echter instemmen met het kader om de uitgaven 

voor de WMO te maximeren op de rijksbijdrage. Echter vragen wij ons af of we als 

gemeenteraad hiermee wel een reëel kader afgeven. Daarom willen we met het college 

afspreken dat zij regelmatig rapporteert over de uitvoering van de WMO en de gevolgen 

van de bezuinigingen. Daarnaast stellen we voor om jaarlijks een bedrag van 50.000 

euro te reserveren als vangnet in die gevallen waar de gevolgen onredelijk zijn. Het 

college zal moeten besluiten over het gebruik maken van het vangnet. 

 

 

Programma 2 Wonen en Voorzieningen 

Op wegen moet een bedrag van 500.000 euro worden bezuinigd. De PvdA fractie is van 

mening dat het onderhoudsniveau van onze wegen best een tandje minder kan. De 

invulling van de bezuiniging kan niet volledig onze goedkeuring krijgen. De voorgestelde 

bezuiniging op de gladheidbestrijding vinden wij niet verstandig. De afgelopen winters 

hebben bewezen dat het huidige niveau van bestrijden krap aan is. Om het niveau nog 

verder terug te dringen vindt de PvdA fractie niet verstandig. Ook het uitmaaien van de 

vijvers terugbrengen en het minder frequent vegen van de straten vinden wij niet 

verantwoord. Daarnaast zijn wij verbaasd over het terugbrengen van het onderhoud van 

onze bruggen. Juist het onderhoud van onze bruggen is in onze ogen nog niet op niveau. 

Om hier nu op te bezuinigen lijkt ons investeren in meer kosten. De PvdA fractie is van 

mening dat de bezuinigingen niet in deze posten moeten worden gezocht, maar 

daadwerkelijk op het onderhoud van de wegen, zowel onze asfalt wegen als op de 

klinkerwegen is nog wel budget te halen. 

 

De bezuiniging op wijkbeheer gaat ten koste van het onderhoudsniveau. Natuurlijk is dat 

een consequentie als je een bezuiniging gaat doorvoeren. Echter, dat hoeft niet voor het 

gehele bedrag. De PvdA fractie mist hier een onderzoek naar de mogelijkheden van 

betere aansturing van het onderhoud en de mensen die dit onderhoud uitvoeren. Ook bij 

de vaststelling van de kaders heeft de PvdA aangegeven dat door een strakkere sturing 

in minder tijd hetzelfde onderhoudsniveau mogelijk moet zijn. Het is wat ons betreft te 

gemakkelijk om hieraan voorbij te gaan. We verwachten dat het college zo spoedig 

mogelijk met een plan van aanpak komt waarbij uitgewerkt wordt hoeveel geld er 

bezuinigd kan worden door strakker te sturen.  

 

Het afschaffen van de bladkorven kan niet de goedkeuring krijgen van de PvdA fractie. 

Deze simpele maar doeltreffende voorziening in wijkonderhoud en service naar de 

inwoners wordt over het algemeen goed gewaardeerd. Voor de financiering stellen we 

voor deze 20.000 euro te verwerken in de afvalstoffenheffing. 

 

Het bestuur van de bibliotheek heeft een aantal bezuinigingsscenario’s voorgelegd. Het 

college neemt hier voorlopig alleen het afschaffen van de bibliobus van over. Dit echter 

wel met een goed alternatief. De PvdA fractie kan hiermee instemmen. Echter zijn wij 

wel teleurgesteld dat er een openeinde blijft bestaan omdat het college van mening is dat 

het bestuur van de bibliotheek geen goed werk heeft geleverd. In de perspectiefnota 

geeft het college aan “Wij kunnen ons niet vinden in deze aanpak”. De PvdA fractie 

begrijpt niet waarom het college niet eerder heeft ingegrepen. Op 18 februari is het 

rapport met de scenario’s aan het college aangeboden. Er waren nog maanden de tijd om 
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met het bestuur van de Bibliotheek nadere afspraken te maken. Dit alles lijkt niet 

gebeurd te zijn. De PvdA fractie kan hierover maar één ding zeggen. Wij kunnen ons niet 

vinden in deze aanpak. Daarnaast moet worden vastgesteld dat een aantal van de 

scenario’s niet zo slecht zijn. Wij verwachten van het college voor het zomerreces een 

uitgewerkt plan over de bezuiniging op de bibliotheek. Daarnaast willen we weten van 

het college hoe zij denkt de bezuiniging in 2012 nog te realiseren? 

 

Ook binnen de sport moet nog als gevolg van het opstellen van een nota 

toekomstperspectief binnensportaccomodaties nog invulling voor 50.000 euro aan 

bezuiniging worden gevonden. De PvdA fractie dringt erop aan dat deze nota direct na de 

zomer aan de raad wordt voorgelegd. Het is nu niet de tijd om dit soort nota’s uit te 

stellen tot het einde van het jaar. 

 

Op de buitenbaden moet een bedrag van 100.000 euro worden bezuinigd. Het college is 

hierover in overleg met de wijkraden. De baden Onstwedde en Musselkanaal moeten in 

de vorm van de exploitatie van bad Noord worden geëxploiteerd. Mocht het overleg niet 

tot het gewenste resultaat leiden dan is volgens het college het sluiten van de baden een 

reële optie. De PvdA wil duidelijk stellen dat het sluiten van het bad in Musselkanaal voor 

de PvdA fractie geen bespreekbare optie is. 

 

De PvdA is teleurgesteld over het feit dat de bezuiniging op het Centrum voor de Kunsten 

Zuid-Groningen niet zijn uitgewerkt. In de perspectiefnota geeft het college aan dat de 

stichting na een nadrukkelijk verzoek van de gemeente een plan van aanpak moest 

indienen voor alleen het deel van Stadskanaal. De PvdA vraagt zich af hoe een dergelijk 

verzoek mogelijk is.  Het betreft hier een gemeenschappelijke regeling. Welke gedachten 

had het college bij deze opdracht? Hoe heeft het college gestuurd op het aanleveren van 

de voorstellen? Er is toch tussentijds overleg geweest? Daarnaast moet er toch ook op 

college niveau overleg met de gemeente Vlagtwedde zijn geweest? We hebben ook hier 

net als bij de Bibliotheek veel vragen over hoe het college de invulling van de bezuiniging 

heeft aangepakt. De PvdA vindt de stelling dat er nog tijd is voor de invulling niet valide. 

We willen op korte termijn onze meerjarenraming op orde hebben. Ook hier verwacht de 

PvdA fractie voor het zomer reces uitgewerkte voorstellen.  

Het verschuiven van het jaar waarin de maatregelen in moeten gaan kan onze 

instemming verwachten. 

 

De kunst en cultuursector wordt door ons huidige rechtse kabinet hard geraakt. Ons 

prachtige theater zal hier zeker hinder van ondervinden. Dit zal effect hebben op het 

aantal verkochte kaartjes en in het aanbod. Als gemeente doen we daar nog een schepje 

boven op. De PvdA fractie draagt het theater een warm hart toe, maar we beseffen dat 

iedereen in deze tijd zijn steentje moet bijdragen. De bezuiniging heeft gevolgen voor de 

programmering. Eén van de sterkste punten van ons theater. We gaan ervan uit dat onze 

theaterdirecteur weloverwogen het voorstel heeft gedaan om een aantal verliesgevende 

voorstellingen te laten vervallen. Ook zijn er gevolgen voor het personeel. We kunnen 

instemmen met het voorstel van de bezuiniging en spreken de hoop uit dat het theater 

de kwaliteit kan handhaven die we gewend zijn. Wel is de PvdA fractie van mening dat de 

toeslag op de theaterkaartjes ten goede moet komen aan het theater als de opbrengsten 

meer bedragen dan de 90.000 euro excl BTW. 

 

 

Programma 3 Jeugd en Educatie 
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Leerlingenvervoer is een forse kostenpost op onze begroting. De PvdA vindt het jammer 

dat er geen mogelijkheden zijn om de kosten voor leerlingenvervoer naar beneden bij te 

stellen. Wellicht zijn er creatieve mogelijkheden. Met name de kostenpost op het lang-

leerlingenvervoer blijft ons een doorn in het oog. We vragen het college de 

ontwikkelingen rond het leerlingenvervoer nauwgezet te volgen. 

 

 

Programma 4 Economie en Arbeidsmarkt 

Geen opmerkingen 

 

 

Programma 5 Ruimte en Milieu 

Geen opmerkingen 

 

 

Programma 6 Bestuur en Dienstverlening 

In de perspectiefnota wordt niets gezegd over de mogelijke invulling van de bezuiniging 

op de brandweerzorg. Er liggen wel al plannen. De PvdA fractie zou graag willen weten 

hoe de bezuinigingsvoorstellen eruit zien? Dit staat wat ons betreft los van het besluit 

van de rijksoverheid inzake de regionalisering van de brandweerzorg. 

 

Algemene Dekkingsmiddelen en Onvoorzien 

Bij de uitgangspunten 2012 heeft de PvdA al een opmerking gemaakt over het aanpassen 

van de taakstelling op het apparaat. Het onderbrengen van een eerdere taakstelling van 

350.000 euro binnen de 1,4 miljoen zal het effect van de bezuiniging aanpassen. Evenals 

de eerder opgemerkte verhoging van de personele kosten. We willen het college vragen 

hoe zij denkt de uitholling van de bezuiniging op het apparaat met 640.000 euro denkt 

op te vangen? 

 

 

Financiële Beschouwingen 

Als gevolg van het nadelige saldo over het jaar 2010 is onze algemene reserve gedaald 

tot 6,4 miljoen euro. Echter als gevolg van de vrijval van het eerste deel van de genaral 

ascrow van Essent is onze algemene reserve 7,7 miljoen euro. Als raad hebben we een 

bedrag van 8 miljoen als ondergrens gesteld. De PvdA fractie wil hier aan vasthouden en 

is van mening dat onze reserve zo snel mogelijk de 8 miljoen weer moet bereiken. Voor 

2011 willen we het college de opdracht meegeven dat onze algemene reserve per 31 

december 2011 minimaal 8 miljoen euro moet bedragen. De PvdA is echter van mening 

dat het college in een vroeger stadium de raad moet inlichten dat de reserve onder de 

gestelde grens van 8 miljoen zal uitkomen. Als raad kunnen we hierover dan een besluit 

nemen of noodmaatregelen treffen.  

We hebben het al eerder gezegd, maar onze financiële huishouding is als gevolg van 

allerlei overschrijdingen en bezuinigingen en dreigende nieuwe taken broos. De PvdA is 

van mening dat we onze financiële buffers op orde moeten houden om tegenvallers op te 

kunnen vangen. Deze ruimte is er nu niet.  

We zijn dan ook van mening en we hebben in onze inleiding van deze Perspectiefnota al 

aangegeven dat wij willen voorstellen om de OZB vanaf 2012 met een extra 3% te 

verhogen om het effect op onze voorzieningen te reduceren en ons beter te weren tegen 

financiële tegenvallers. 

 


